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 شرایط برجام به رغم اظهارات و اعلام مواضع طرفین غربی 
یا ایرانی در عمل تغییر عمده ای رخ نداده و به نظر نمی رسد که 
دولت آمریکا جدیتی در از سرگیری مذاکرات داشته باشد. به 
خاطر اینکه مسائل مربوط به جنگ میان روسیه و اوکراین و 
اتهاماتی که به ایران در حمایت از روسیه زده می شود به قوت 
خود باقی است. از طرفی به انتخابات آمریکا نزدیک تر می شویم 
و به نظر می رسد که در این فاصله باقی مانده تلاش در احیای 
برجام برای دولت بایدن بسیار سخت باشد. ضمن اینکه هر چند 
در سکوت ولی به نظر می رسد که دولت آمریکا هنوز امیدوار 
است فشارهای اقتصادی که به ایران وارد می شود بتواند به 
ناآرامی های دیگری در ایران منجر شود و بتواند ایران را در 
موضع ضعف بیشتری مشتاق به مذاکره ای کند که در آن مذاکره 
آمریکا بتواند امتیازهای مدنظرش را دریافت کند. به خاطر این 
شرایط به نظر نمی رسد که در عمل تغییر مثبتی برای احیای 
برجام رخ داده باشد؛ مگر اینکه در این بین اتفاقاتی در پس پرده 
و از کانال های غیر رسمی در حال رخ دادن باشد که اطلاعی از 
آن در دست نیست. منتهای امر با نزدیک شدن به اواخر پاییز و 
بند غروب بندی که در برجام پیش بینی شده و اینکه مربوط به 
تحریم موشک های بالستیک است این انتظار می رود که برای 
دولت بایدن سخت باشد این را بپذیرد. در حالی که برجام احیا 
نشده و ایران تمامی تعهداتش را مطابق خود برجام اجرا نمی کند 
و در آن حالت چنین امتیازی را ایران به واسطه برجام دریافت 
می کند. این مساله در آمریکا طبیعتا موجب افزایش فشارها به 
دولت بایدن خواهد شد و به نظر می رسد که در ماه های پیش رو 
و قبل از این واقعه احتمالا دوره ای از تنش را باید میان  ایران و 
طرف های غربی انتظار داشته باشیم. البته بدین معنا نیست که 
آنها از این روش برای یک گام بدتر که اسنپ بک باشد استفاده 
کنند و این مساله بعید است. اما فشارهایی را در آن مقطع به 
ایران وارد می کنند. در عین حال اگر طرف های غربی هوشیارتر 
باشند حتما به این نتیجه خواهند رسید که برجام در وضع 
موجود خود  نمی تواند جایگزین بهتری داشته باشد و حتی 
ادامه تحریم ها و فشارهای اقتصادی برای کسانی که به مسائل 
ایران آشنایی دارند به خوبی روشن است که نمی تواند منجر به 
یک انعطافی شود که مدنظر طرف های غربی به خصوص آمریکا 
هست. بنابراین قاعدتا باید راهی پیدا کنند تا این توافق را احیا 
کنند تا زمانی که این بندهای غروب پیدا می شود ایران نیز به 
تعهدات خود عمل کرده باشد. در همین راستا نیز شاهدیم که 
پادشاهی عمان در راس هیأتی وارد ایران می شود و مشخص 
نیست که هدف از این سفر چیست و حتی چه پیام هایی بین 
طرفین رد و بدل شود. اما به نظر می رسد از آنجا که غربی ها 
درگیر مسائل مربوط به اوکراین هستند و در آمریکا مسائل 
داخلی هنوز اهمیت بالایی دارد به نظر نمی رسد که آنها به دنبال 
افزایش تنش باشند. از طرف دیگر اگر بخواهیم سفر مقامات 
عمان به تهران را مورد بررسی قرار دهیم باید اذعان کرد  طی 
ماه های گذشته وارد فصلی از بهار منطقه ای شده ایم. به واسطه 
تنش زدایی های متقابلی که بین ایران و عربستان، ایران و 
بحرین و صحبت از سرگیری روابط ایران و مصر و همین طور 
کشورهای عربی بایکدیگر مثل سوریه و عربستان صورت گرفته 
این رویه می تواند نشانه ای از این باشد که وضعیت منطقه ای به 
رغم برخی اختلافات به سمت تنش زدایی حرکت می کند. در 
این میان کشور عمان نه فقط میان ایران و آمریکا بلکه چون 
روابط سازنده ای با همه کشورها در منطقه دارد می تواند در 
پیشبرد روابط بهتر منطقه ای نقش بازی کند. عمان قائم بالذات 
و فی نفسه یک کشور مهم در این منطقه است و بنابر این در 
روابط دوجانبه با ایران هم مسائل مختلفی است که عمان و ایران 
می توانند با هم برای توسعه روابط در حوزه انرژی و کریدورها 
داشته باشند. جدای از نقشی که عمان می تواند در مساله واسطه 
میان ایران و جهان عرب و همچنین ایران و آمریکا ایفا کند 

اهمیت جایگاه عمان هم قابل توجه است. 

 اهمیت نقش عمان در روابط خارجی ایران
یادداشت

  تبریک رئیس جمهور 
به وزنه برداران 

رئیس جمهور در پیامی با تبریک کسب 
عنوان قهرمانی آسیا از سوی وزنه برداران ایران 
در مسابقات قهرمانی آسیایی کره جنوبی، 
تأکید کرد: قهرمانی مقتدرانه و غرورانگیز 
وزنه برداران سرافراز کشورمان در رقابت های 
وزنه برداری قهرمانی آسیا در کره جنوبی بار 
دیگر توانمندی های فرزندان شایسته این مرز 
و بوم را در قاره کهن به نمایش گذاشت. در پیام 
رئیسی آمده است: درود و سلام بر این دلاوران 
و سپاس از مربیان و دست اندرکاران آنان که با 
تلاش های ارزنده خود موجب شادمانی ملت 

بزرگ ایران شدند. 

 خدا را شکر که این پیشنهاد 
تکذیب شد

رئیس سازمان پدافند غیرعامل کشور به 
پیشنهاد قطع اینترنت برای کنترل تقلب های 
برگزاری  زمان  در  دانش آموزان  احتمالی 
امتحان های نهایی واکنش نشان داد. سردار 
غلامرضا جلالی در حساب کاربری خود در 
»ویراستی« نوشت: »پیشنهاد قطع اینترنت 
برای کنترل تقلب های احتمالی دانش آموزان در 
زمان برگزاری امتحان های نهایی غیرقابل قبول 
است. اولویت پدافند غیرعامل پایداری خدمات 
زیرساختی به مردم از جمله فناوری اطلاعات 
و ارتباطات است. خدا را شکر که این پیشنهاد 
تکذیب شد. زمانی که زیرساخت ارتباطات 
دیجیتال  مشاغل  تمام  زیرساخت  کشور 
می گردد و این بخش پیشران اقتصاد می شود 
تضمین تداوم کارکرد زیرساخت ارتباطات از 
منظر پدافند غیرعامل امری واجب است، البته 
حساب مخاطرات در سطح امنیت ملی را جدا 

می دانیم.«

سفیر عراق احضارشد
شنبه  روز  در  تهران،  در  عراق  سفیر 
۲۳ اردیبهشت به وزارت امور خارجه ایران 
اعضای  از  فرا خوانده شد. در پی دعوت 
گروهک های تجزیه طلب در مراسمی رسمی 
در اقلیم کردستان عراق و تداوم برخی تحرکات 
گروهک های تروریستی در این منطقه، صبح 
روز شنبه سفیر عراق در تهران به وزارت امور 
خارجه فراخوانده شد و رئیس اداره اول خلیج 
فارس وزارت خارجه ضمن ابلاغ اعتراض شدید 
جمهوری اسلامی ایران نسبت به دعوت از 
اعضای گروهک های تجزیه طلب و نیز تداوم 
برخی تحرکات گروهک های تروریستی در اقلیم 
کردستان عراق، این اقدامات را مغایر با توافقنامه 
امنیتی اخیر بین جمهوری اسلامی ایران و عراق 

توصیف کرد. 

 انتقاد خضریان از شستا 
رئیس هیات تحقیق و تفحص از شستا  با انتقاد 
از همکاری نکردن مسئولان فعلی با این هیات 
گفت: متاسفانه به رغم مکاتبات متعدد ارسالی 
از طرف این هیات و عدم وصول پاسخ های 
قانع کننده پیرامون تخلفات مذکور، مدیران 
ارشد حاضر در شرکت شستا تمایلی به ارسال 
اطلاعات دقیق و کامل پیرامون موضوعات 
مورد درخواستی این هیات را نداشته و به 
نوعی موجب طولانی شدن زمان بررسی ها 
شده اند. علی خضریان با اشاره به عملکرد هیأت 
تحقیق و تفحص از شستا گفت: با توجه به اینکه 
هیأت تحقیق و تفحص از شستا طی ماه های 
گذشته در این شرکت مستقر شده و اقدام به 
اخذ گزارش های مربوطه از عملکرد شرکت های 
تابعه شستا کرده، انتظار می رفت تا مسئولان 
فعلی این مجموعه در شناسایی دقیق تخلفات و 

مفاسد همکاری بهتری داشته باشند. 

جنایات آمریکا بی سابقه است
دبیر ستاد حقوق بشر جمهوری اسلامی ایران 
گفت: جنایات آمریکا علیه ملت ها در طول تاریخ 
بشریت بی سابقه است. کاظم غریب آبادی با 
تاکید بر اینکه آمریکا، جنایات بسیار گسترده ای 
انجام داده است، گفت: در عرصه داخلی، مردم 
باید بدانند آمریکا چه جنایاتی در حق ما انجام 
داده است؟ زیرا جنایات آمریکا مستقیما مردم را 
هدف قرار داده است و باید این موضوع را به طور 
مداوم در برنامه های مختلف یادآوری کنیم و این 
موضوع هیچ ارتباطی با سیاست های کلان ما با 
آمریکا ندارد و کسی که جنایت می کند باید آن را 
برجسته کرده و پیگیری کنیم. وی افزود: وقتی 
صحبت از افشا و بازخوانی حقوق بشر آمریکا 
می کنیم هدفمان سیاسی نیست بلکه اقدامی 
کاملا منطبق با واقعیت ها بوده و حقوقی است. 

  ولایتی چهره ماندگار 
سیاست خارجی است

پیشین  ،رئیس  بروجردی  علاءالدین 
کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
در مراسم رونمایی از کتاب آن سوی دیپلماسی 
طی سخنانی اظهار داشت: واقعیت این است؛ 
ولایتی چهره ماندگار سیاست خارجی جمهوری 
اسلامی ایران و ایران بعد از پیروزی انقلاب 
اسلامی است، حتی سازمان بهداشت جهانی با 
توجه به توفیقات پزشکی ایشان مسئولیت غرب 
آسیا را به ایشان واگذار کرد که در سطح جهانی 
به پدیده های جدید در طب به خصوص عفونی 

و سل دست یافتند. 

           دیاکو حسینی 
 تحلیلگر مسائل بین الملل

خبــــر
 حمیدرضا ترقی:  

هرچه بیشتر مردم از شرایط زندگی شان 
رضایت داشته باشند، مشارکت هم افزایش 

می یابد
آرمان ملی: یک تحلیلگر سیاسی درباره سال انتخاب 
و لزوم مشارکت مردم  و حضور گروه های مختلف سیاسی 
اظهار داشت: »حسب اطلاعی که دارم همه گروه های سیاسی 
اعم از اصلاح طلبان و اصولگراها مشغول مقدمه چینی برای 
انتخابات هستند و به طور طبیعی ورود به ائتلاف ها و همگرایی 
مجموعه های هم جهت در انتخابات از تیر یا مرداد به بعد شروع 
می شود و تا آن زمان همه در جهت شناخت افراد مناسب و 
نزدیک به خود حرکت می کنند«. حمید رضا ترقی گفت: 
یکی از کارهای احزاب و گروه های سیاسی این است که نحوه 
مشارکت مردم را به دقت بررسی کنند و سعی شان مبتنی بر 
افزایش مشارکت باشد و البته گستره سرمایه اجتماعی خود 
را نیز بررسی کنند.  عضو حزب موتلفه همچنین بیان کرد: در 
همه جریان های سیاسی چالش هایی برای رسیدن به ائتلاف و 
لیست واحد وجود دارد و لیست دادن بستگی دارد که آرایش 
سیاسی چگونه هست و رقابت بین چه جریان هایی شکل 
می گیرد. پیش بینی اینکه ائتلاف ها درون جریان اصولگرا 
چگونه می شود میسر نیست اما به تدریج مشخص می شود که 
رقابت درون گفتمانی خواهد بود یا برون گفتمانی و همین هم 
در هر انتخابات بسیار تعیین کننده است زیرا ائتلاف ها بر اساس 
همین موضوع شکل می گیرد. ترقی در پایان درباره چگونگی 
تحقق مشارکت حداکثری در انتخابات تصریح کرد: مشارکت 
بالا ناشی از چند عامل است یکی امیدواری مردم نسبت به 
آینده و احساس اینکه با رأی خود می توانند بر سرنوشت کشور 
تأثیرگذار باشند. مسئله دوم رقابت سالم در جریان های سیاسی 
در انتخابات است و فعال شدن احزاب و گروه های سیاسی است. 
در کنار همه اینها رضایت عمومی به ویژه در عرصه اقتصادی نیز 
مهم است؛ بنابراین هرچه بیشتر مردم از شرایط زندگی شان به 
خصوص در حوزه معیشت رضایت داشته باشند، مشارکت هم 

افزایش می یابد.

  آرمان ملی: مقام معظم رهبری 
روز گذشته به مدت سه ساعت 
از نمایشگاه بین المللی کتاب در 
محل مصلای تهران بازدید کردند. 
حضرت آیت ا... خامنه ای در این 
بازدید که وزیر فرهنگ و ارشاد 
در  داشت،  حضور  نیز  اسلامی 
جریان تازه های نشر و کتاب های 
ارائه شده در نمایشگاه قرار گرفتند 
و همچنین با صاحبان غرفه ها و 
پرداختند.  گفت وگو  به  ناشران 
ایشان در پایان بازدید از نمایشگاه 
بین المللی کتاب در مصاحبه با 
خبرنگار خبرگزاری صداوسیما، 
ضمن ابراز خرسندی فراوان از 
این بازدید، نمایشگاه کتاب را یک 
جنبه  با  مردمی  عظیم  همایش 
غالب فرهنگ، توصیف کردند و 
گفتند: بحمدا... در نمایشگاه کتاب 
نشانه های مژده بخش و همت ها و 
انگیزه های خوب جوانانه مشاهده 
رهبری  معظم  مقام  می شود.  
افرودند: استقبال مردم از نمایشگاه 
کتاب براساس آمارهای ارائه شده 
بالا و میزان کتاب های خریداری 
شده نیز خیلی خوب بوده است.  
حضرت آیت ا... خامنه ای موضوع 
نشر کتاب در کشور را به رغم برخی 

زمینه های نامساعد، رو به پیشرفت 
خواندند و خاطرنشان کردند: عمده 
زمینه های نامساعد در زمینه نشر 
مربوط به گرانی کاغذ و در برخی 
موارد، نامرغوب بودن کاغذ است، 
البته وزیر محترم فرهنگ و ارشاد 
اسلامی خبرهای خوبی درباره 
آغاز مقدمات تولید کاغذ مرغوب 
دادند که امیدواریم این اقدامات به 
شکسته شدن قیمت بالای کتاب 
منجر شود. ایشان تاکید کردند: 
نشر، یک بخش مهم از موضوع 
کتابخوانی در کشور است و باید 
امور مربوط به آن، روان و خوب و 
فراگیر باشد. مقام معظم رهبری 
بیان کردند:  باوجود مشکلات در 
عرصه نشر، تعداد عناوین کتاب های 
چاپ شده بالا است اما در عین حال 

شمارگان چاپ کتاب نسبتا پایین 
... خامنه ای،  است. حضرت آیت  ا
کتاب را موضوع مهمی خواندند و 
تاکید کردند: فرهنگ سازی کشور 
همواره احتیاج به کتاب دارد و 
به رغم گسترش فضای مجازی، 
کتاب همچنان درجایگاه بسیار 
والای خود قرار دارد. ایشان تولید 
کارهای هنری و رسانه ای خوب را 
نیازمند کتاب و مطالعه دانستند 
و  مردم  همواره  من  گفتند:  و 
به خصوص جوانان را به خواندن 
امروز  اما  کتاب توصیه می کنم 
تاکید ویژه ای بر لزوم کتابخوانی 
و مطالعه برنامه سازان رسانه ای، 
فعالان در عرصه هنری و هنرهای 
نمایشی و اهالی مطبوعات دارم. 
مقام معظم رهبری با اشاره به سهم 

بالای کتاب های کشور از تألیفات 
داخل، در خصوص موضوع ترجمه 
کتاب های تالیف داخل نیز خاطر 
نشان کردند: ترجمه کتاب هایی 
که در داخل نوشته می شوند باید 
مورد توجه جدی قرار گیرد البته 
باید برای ترجمه این کتاب ها از 
مترجمینی استفاده شود که تبحر 
باشند. حضرت  را داشته  کامل 
آیت ا... خامنه ای در بخش دیگری از 
این مصاحبه، موضوع کتاب کودک 
و نوجوان را مورد تاکید قرار دادند و 
گفتند: باید تا آنجا که امکان پذیر 
است در زمینه تولید کتاب های 
کودکان و نوجوانان متناسب با 
فرهنگ خودمان، تلاش شود تا 
از کتاب های بیگانه بی نیاز شویم.  
مقام معظم رهبری همچنین با 
اشاره به علاقه خود و صرف وقت 
برای مطالعه کتاب های مختلف 
به ویژه کتاب های خاطرات مربوط 
به دوران دفاع مقدس و شهدای 
مدافع حرم خاطرنشان کردند: این 
کتاب های خاطرات بسیار باارزش 
هستند و گونه ای جدید از تولید 
کتاب به شمار می روند که بانوان 
نویسنده در این زمینه بسیار فعال 

هستند و نوشته های خوبی دارند. 

مقام معظم رهبری:

فرهنگ سازی کشور نیازمند کتاب است
   امیدواریم اقدامات به شکسته شدن قیمت بالای کتاب منجر شود

 پهپادهای ایران از بهترین
پهپادهای دنیا محسوب می شوند

پدافند  نیروی  فرمانده   
هوایی ارتش با بیان اینکه همه 
سامانه های پدافند هوایی در 
سراسر کشور در سطح بسیار 
اظهار  یافته اند،  ارتقا  خوبی 
نیروهای  تجهیزات  داشت: 
مسلح جمهوری اسلامی ایران 
تجهیزات  بهترین  ردیف  در 
محسوب  دنیا  به روز  دفاعی 
می شود. امیر صباحی فرد افزود: 
دشمنان به خوبی می دانند که 
ارتش  هوایی  پدافند  نیروی 
جمهوری اسلامی ایران دارای 
سامانه های قدرتمندی است و ما 
آماده مقابله با هرگونه تهدیدی 
هستیم. فرمانده نیروی پدافند 
هوایی ارتش همچنین درباره 
الحاق تجهیزات و سامانه های 
جدید به نیروی پدافند هوایی 
ارتش گفت: سامانه های این نیرو 
لحظه به لحظه در حال تغییر و 
بهینه سازی هستند. وی ادامه 
داد: نیروی پدافند هوایی دائماً 
در حال پیشرفت بوده و ما در 
مقاطع مختلف زمانی، شاهد 
اضافه شدن سامانه هایی هستیم 
که در داخل کشور و به دست 
جوانان و نخبگان ایرانی ساخته 

می شود. 

  وزیر امور خارجه گفت: در مسیر فنی 
پیشرفت های خوبی حاصل می شود و طرفین 
ابراز رضایت می کنند. البته تبادل هیات ها بدون 
اینکه رسانه ای و هیاهو شود میان ایران و آژانس 
جریان دارد. حسین امیرعبداللهیان در پاسخ به 
سوالی درباره روند گفت وگوها و همکاری های 
ایران و آژانس و بحث نصب مجدد دوربین ها گفت: 
اولا اتفاق خوبی به وقوع پیوسته و آن این است که 
ما همیشه از رافائل گروسی انتقاد می کردیم که 
به جای رفتار سیاسی، تکنیکال و فنی در موضوع 
آژانس با ایران وارد تعامل شود حتی من در دیدار 
اخیری که با آقای گروسی داشتم به این موضوع 
تاکید کردم. زیر امور خارجه ادامه داد: آیت الله 
رئیسی خیلی روشن و شفاف عنوان کردند که 
ما نسبت به اینکه با آژانس همکاری کنیم جدی 
هستیم. انتظار ما این است که آژانس هم رویکرد 
سیاسی خود را کنار بگذارد. هر اندازه که آژانس 
از رویکرد سیاسی فاصله می گیرد و به سمت 
همکاری فنی می آید مسیر برای توافقات ما بیشتر 
باز می شود. امیرعبداللهیان یادآور شد: ما واقعا به 
دنبال این هستیم که ضمن پایبندی مان به قانون 
مصوبه مجلس شورای اسلامی هر آنچه را که 
می توانیم در چارچوب تعامل و همکاری سازنده 
و متقابل آژانس و ایران بتوانیم در مسیر فنی، 
ابهامات و اتهامات بی اساس آژانس را از مسیر 
همکاری های دو کشور کنار بزنیم و هم اینکه 
صفحه جدیدی از همکاری میان دو طرف گشوده 
شود. وی بیان کرد: ما در آستانه نشست آژانس 
هستیم و خیلی شفاف به آقای گروسی گفتیم که 
برای ما قابل درک است که اگر برخی طرف های 
خارجی مداخله نکنند ایران و آژانس می توانند 
همکاری خوب و اطمینان بخشی را رقم بزنند. 
وزیر امور خارجه درباره روند گفت وگوهای اخیر 
با آژانس اظهار کرد: بگذاریم من ارزیابی خودم 

را نگویم. دو روز پیش که با آقای بورل گفت وگو 
داشتم وی شاید بعد از مدت ها و برای اولین بار 
براساس گزارش هایی که اتحادیه اروپا از آژانس 
دریافت کرده بود ابراز رضایت می کرد و می گفت 
روند، روند بسیار خوبی است. امیرعبداللهیان 
گفت: البته این ابراز رضایت طرفینی است. ما 
نمی توانیم بگوییم که ما رضایت آژانس را جلب 
کرده ایم اما آژانس در مسیر اتهاماتش باقی مانده 
است. آژانس هم واقعا هم گام های خوبی برداشت.
 در مسیر فنی با آژانس پیشرفت های 

خوبی حاصل می شود
وی اضافه کرد: مجددا تاکید می کنم از آنجایی 
که رویکرد آژانس فنی است به اعتقاد من در مسیر 
فنی پیشرفت های خوبی حاصل می شود و طرفین 
ابراز رضایت می کنند. البته تبادل هیات ها بدون 
اینکه رسانه ای و هیاهو شود میان ایران و آژانس 
جریان دارد. وزیر امور خارجه درباره تاثیر رضایت 
آژانس در روند گفت وگوهای احیای برجام گفت: 
نوع گزارش و رفتار آژانس اگر به جمع بندی 
مثبت مانند الان منجر شود آثار مثبت خود را 

در گفت وگوها برای لغو تحریم ها به دنبال دارد.
 همچنان از طریق واسطه ها پیام هایی را 

از آمریکایی ها دریافت می کنیم
للهیان تصریح کرد: ما همچنان  امیرعبدا
از طریق واسطه ها پیام هایی را از آمریکایی ها 
دریافت می کنیم و  پیام هایی را به آمریکایی ها 
می دهیم. ما در مسیر دیپلماسی یکی از کار 
ویژه هایمان در وزارت امور خارجه تلاش برای لغو 
تحریم ها است به موازات اینکه برای بی اثر کردن 
تحریم ها، دولت طراحی بزرگی دارد و اقدامات 

خود را انجام داده است.
 امیدواریم شاهد گشایش جدی در 

روابط ایران و مصر باشیم
وی درباره اینکه ارتقای روابط تهران و قاهره 

در چه مرحله ای قرار دارد، گفت: دفاتر حفاظت 
منافع دو کشور در تهران و قاهره فعال هستند و 
در راس این دفاتر از هر دو طرف فردی در سطح 
سفیر فعالیت می کند لذا کانال رسمی برای تماس 
و ارتباط به طور مستقیم بین ما وجود دارد. وزیر 
امور خارجه تصریح کرد: البته برخی از کشورها 
هم تلاش هایی را به عمل می آورند که مصر و 
جمهوری اسلامی را تشویق کنند که روابط دو 
کشور ارتقا پیدا کند. ما همواره از توسعه مناسبات 
تهران و قاهره استقبال کرده ایم. دیدارهای خوبی 
روسای نمایندگی های ما، دفاتر حفاظت منافع ما 
در تهران و قاهره دارند. دسترسی های خوبی به 
مقامات هر دو کشور وجود دارد. امیرعبداللهیان 
خاطرنشان کرد: امیدواریم که در چارچوب نگاه 
دولت آیت الله رئیسی برای توسعه مناسبات با 
کشورهای منطقه با کشور دوست و برادر مصر 
هم که در سیاست خارجی برای رابطه با این 
کشور اولویت قائل هستیم شاهد ایجاد گشایش 
و برداشته شدن گام های جدید و متقابل باشیم.  
وی همچنین درباره از سرگیری روابط تهران و 
ریاض که این بخش از مصاحبه روز پنجشنبه در 
ایرنا منتشر شد، گفت: وزارت خارجه عربستان 
سفیر  اردیبهشت(   ۱۹ ( سه شنبه  سعودی 
جدید خود در تهران را معرفی کرد.وی افزود: 
ما هم به زودی سفیر جدید خود ]در ریاض[ را 
به دولت عربستان معرفی خواهیم کرد.وزیر امور 
خارجه در پاسخ به سؤال دیگری مبنی بر زمان 
بازگشایی سفارتخانه های ایران و عربستان با 
توجه به فرارسیدن موعد دو ماهه، عنوان کرد: 
همکارانم چند هفته ای هست که در تلاشند 
سفارتخانه و سرکنسولگری مان آماده بازگشایی 
شود.امیرعبداللهیان ادامه داد: به من گفته اند که 
طی روزهای آینده کارشان نهایی می شود و طبعاً 

وقتی آماده شود، سفارت بازگشایی خواهد شد.

 وزیر خارجه:

با آمریکا از طریق واسطه ها تبادل پیام داریم
وزارت خارجه عربستان سفیر معرفی کرد؛ ما هم خواهیم کرد

رئیس جمهور:

بانک ها در پرداخت تسهیلات مسکن تبعیض آمیز عمل نکنند

شرع و قانون را روی چشم 
می گذاریم

همگرایی همه جانبه 
کشورهای زیر تحریم

 رئیس دیوان عدالت اداری با 
بیان اینکه فرمان رهبر معظم برابر 
با حکم قانون است، گفت: شرع و 
قانون یکی است و هر دو را روی 
چشم می گذاریم. حجت الاسلام 
حکمت علی مظفری گفت: همه 
باید برای اسلام و نظام اسلامی 
مایه افتخار باشیم اما بعضا نوع 
نگاه ها متفاوت است که باید با 
تعامل این دیدگاه ها را به هم 
نزدیک و در چارچوب قوانین 
عمل کنیم. رئیس دیوان عدالت 
اداری با تاکید بر اینکه هدف حفظ 
آرمان های انقلابی است، افزود: 
قرار است در قالب مقررات احقاق 
حق کنیم و در خصوص سرنوشت 

افراد تصمیم بگیریم. 

 وزیر دادگستری گفت: برای 
خنثی سازی تحریم ها راهی جز 
همکاری و همگرایی همه جانبه 
وجود  تحریم  زیر  کشورهای 
رحیمی  حسین  امین  ندارد. 
برای  ایران  پیشنهاد  گفت: 
به منظور  حقوقی  همگرایی 
پاسخگو کردن آمریکا در نقض 
گسترده حقوق بشر و همچنین 
کشورهای  باشگاه  تشکیل 
استقبال  مورد  شده،  تحریم 
گسترده شرکت کنندگان قرار 
رحیمی  امین حسین  گرفت. 
گفت: پیشنهادهای جمهوری 
اسلامی ایران در حالی مورد 
وزیران  استقبال  و  توجه 
عالی  مقامات  دادگستری، 
قضائی و حقوقدانان برجسته 
۲۲ کشور شرکت کننده قرار 
دیمیتری مدودف  گرفت که 
معاون رئیس جمهور روسیه در 
شورای امنیت ملی این کشور 
به عنوان مهمان ویژه در این 

نشست حضور داشت.

   آرمان ملی: رئیس جمهور با انتقاد از 
تبعیض در تسهیلات دهی برخی بانک ها 
تأکید کرد: سازمان ها و نهادها موظفند بدون 
هرگونه اعمال تبعیض میان مردم، امکانات 
خود را در جهت نفع عمومی بکار بگیرند.  در 
هفتمین جلسه شورای عالی مسکن که پیش 
از ظهر دیروز یکشنبه به ریاست سید ابراهیم 
رئیسی برگزار شد، گزارشی از اقدامات انجام 
شده در خصوص ساماندهی بازار اجاره بها، 
ساماندهی و نظارت بر مشاورین املاک، 
آخرین وضعیت اجرای قانون مالیات بر 
خانه های خالی و همچنین عملکرد بانک ها 
در ارائه تسهیلات ساخت مسکن ارائه شد. 
رئیس جمهور در این جلسه ضمن گلایه مندی 
از کندی اجرای طرح ساماندهی بنگاه های 
مشاورین املاک بر ضرورت تسریع در اجرای 
این طرح و برخورد با بنگاه های متخلف یا فاقد 
مجوز و همچنین اصلاح قانون ارائه مجوز به 
بنگاه های مشاورین املاک تأکید کرد. سید 
ابراهیم رئیسی در ادامه همچنین بر پیگیری 
اجرای قانون مالیات بر خانه های خالی 
براساس آیین نامه ابلاغ شده به دستگاه های 

اجرایی بویژه در استان ها و از سوی استانداران 
تأکید کرد و گفت: برای تسریع در اجرای 
این قانون تبادل اطلاعات بین دستگاه های 
مختلف مؤثر خواهد بود و از سوی دیگر در 
روند اجرا هر بخشی از این قانون دارای نقص 
یا اشکال بود بلافاصله باید به قانونگذار اطلاع 
داده شود. رئیس جمهور همچنین با انتقاد 
از تبعیض در تسهیلات دهی برخی بانک ها 
تأکید کرد: سازمان ها و نهادها موظفند بدون 
هرگونه اعمال تبعیض میان مردم ، امکانات 
خود را در جهت نفع عمومی بکار بگیرند. 
رئیسی با تاکید بر برگزاری جلسات منظم 
شورای مسکن در استان ها -حداقل ۲ بار 
در ماه -  استانداران را به  حسابکشی از 
دستگاه های مختلف در انجام وظایف محوله 
در زمینه ساخت مسکن مکلف کرد. رئیس 
جمهور با انتقاد از تأخیر در واگذاری زمین در 
برخی از استان ها بر ضرورت رفع موانع اداری 
آن تأکید و از وزارت راه و شهرسازی خواست 
در جلسه بعدی شورای عالی مسکن گزارشی 
از میزان واگذاری زمین به متقاضیان در 
استان های مختلف تهیه و ارائه شود. رئیسی 

در ادامه با اشاره به اهمیت نقش تعاونی ها 
در اجرای طرح ملی نهضت مسکن، گفت: 
تعاونی های کارگری، کارمندی و نیروهای 
مسلح با استفاده از ظرفیت خود می توانند 
بخش قابل توجهی از متقاضیان مسکن را 
ساماندهی کنند. در این جلسه که به صورت 
ویدئو کنفرانسی با حضور استانداران ۳۱ 
کشور برگزار شد، گزارشی از عملکرد ۱۰ 
استان پیشرو در اجرای طرح نهضت ملی 
ارائه شد و رئیس جمهور ضمن  مسکن 
تقدیر از مسئولین این استان ها، تصریح کرد: 
عملکرد استان هایی که به هر نحوی در اجرای 
این طرح با کندی مواجه بودند نیز حتماً 
باید به استانداران مربوطه اطلاع داده شود 
تا نواقص و کاستی های اجرای آن را برطرف 
کنند. بررسی راهکارهای استفاده بهینه از 
زمین های وقفی و متعلق به مناطق آزاد در 
ساخت مسکن، راهکارهای کاهش هزینه 
ساخت مسکن با استفاده از فناوری های نو و 
همچنین بررسی میزان پیشرفت طرح نهضت 
ملی مسکن در استان ها از دیگر تأکیدات 

رئیس جمهور در این جلسه بود.


